
PlO-094976/2023

ÚMČ Praha 10

Zápis z 3 jednání Komise bezpečnostní RMČ Praha 10, které se konalo 
dne 8. 3. 2023, na ÚMČ Praha 10, 411a, budova A.

Přítomní členové KB: Robert Zrzavecký, Jiří Komrska, Mgr. Matěj Štěpánek, Mgr. Stanislav 
Šimek, Mgr. Martin Čásenský, Bc. Radek Lojda, Jaroslav Štěpánek, MBA
Omluvení členové KB: 0
Neomluvení členové KB: 0

Hosté: Mgr. Michal Řidl, MP, plk. Mgr. Renáta Havlíková, PČR, npor. Bc. David Horáček, HZS, 
Šimon Pohořelý, Lucie Hrušková, Streetwork Beztíže - Praha 10

Jednání KB bylo zahájeno v 17 hodin.

Program:

1. Zahájení jednání KB č. 3, schválení programu.
2. Konflikty v okolí metra Strašnická a Gutovky (host Lucie Hrušková, Streetwork Beztíže - 

Praha 10).
3. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.
4. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.
5. Aktuální informace k činnosti HZS.
6. Návrhy PČR, HZS na dovybavení a odměny pro MP na rok 2023.
7. KRATOM (KRATOMAT) u Metra Strašnická, Praha 10.
8. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.
9. Diskuze, různé, návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům, plánu činnosti KB.

1. Zahájení jednání KB č. 3, schválení programu.

Na úvod jednání přítomné členy a hosty pozdravil a přivítal předseda KB p. Robert 
Zrzavecký. Konstatoval, že KB je usnášeníschopná a nechal hlasovat o schválení 
navrženého programu jednání. Podkladové materiály byly zaslány členům 
elektronicky. Předseda poděkoval složkám IZS za zaslání.

Hlasování: schválení programu 3 jednání KB:

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 7 0 0 0
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Program jednání KB byl přijat.

2. Konflikty v okolí metra Strašnická a Gutovky (host Lucie Hrušková, Streetwork 
Beztíže - Praha 10).

Radek Lojda uvedl bod jednání a představil hosty. Uvedl, že předmětem jsou problémy 
s mládeží jak v areálu Gutova, tak i v okolí a u Metra Strašnická. Na místě samém 
proběhlo také místní šetření.

Šimon Pohořelý a Lucie Hrušková ze Streetwork beztíže - Praha 10 následně členům 
KB přiblížili, co obnáší jejich práce v lokalitě a jaké jsou v místě problémy. Už v loňském 
létě tam byla živá situace a registrovala se tam drobná kriminalita, krádeže a střety 
různých part. Něco se podařilo eliminovat. Tuto zimu se situace zklidnila vzhledem 
k počasí. Je předpoklad, že s příchodem jara vše začne na novo. Situace se průběžně 
řeší a konzultuje také se správcem areálu p. Břicháčkem. V současné době není v areálu 
zajištěna žádná bezpečnostní služba. Vhodné by bylo zajištění nějaké bezpečnostní 
služby nebo vyčlenění zaměstnance s úvazkem na toto zajištění. Ze strany areálu na to 
ale nejsou finanční prostředky. Kolegové mají zkušenost s Prahou 2, kde to bylo také 
problematické a situaci zklidnilo zřízení pozice hlídače na Vodárenském hřišti.
Dále by bylo dobré více spolupracovat s PČR a MP ve výměně informací ve směru, kde 
je situace špatná, nebo na jaká místa se problematika přesouvá.

Martin Čásenský uvedl, že celkový stav areálu, hlavně skateparku je již velice špatný a 
byla by potřeba rekonstrukce. Kriminalita (drobná) tam je také a například WC bylo již 
vymalováno za poslední dobu již dvakrát a je to opět „počmárané". Gutovka prodělává, 
takže najmout ochranku není tak jednoduché. Řešením by bylo zpoplatnit skatepark a 
z tohoto výnosu platit ostrahu a údržbu. Omezilo by se tím vstupu lidí, kteří tam 
nechodí jezdit, ale vyvolávají konflikty atd.
Za Beztíže je to možná cesta, nicméně pro někoho je dvacet korun přijatelné a pro 
někoho je to moc.
Bude se to dále řešit a rozhodnutí může přijít relativně brzo.

Michal Řidl uvedl, že k areálu bylo přijato v roce 2021 jedno oznámení a k okolí Metra 
3 podněty. V roce 2022 byly 4 podněty ke Strašnické a k areálu 5 podnětů. V návaznosti 
na to dochází vždy k posílení výkonu služby strážníků se zaměřením na místa, kde 
dochází ke kumulaci těchto „partiček". Nějaké přestupky byly dále řešeny pokutou. MP 
by pomohl nějaký osobní dohled. U Metra jsou kamery MKS na Gutovce jsou kamery 
patřící areálu.
V areálu a v okolí zasahovala i Kriminální služba PČR, jedná se ale o okrajové věci.

Renáta Havlíková upřesnila, že KS operuje tam kde se mládež schází, jedná se ale 
většinou o přestupkové jednání. Také je potřeba zdůraznit, že kde se tedy má mládež 
scházet, když jsou problémy i tam, kde je to místo pro ni předurčeno. Když nebudou 
zde tak budou jinde, Praha 10 má tuto lokalitu, Praha 11, OC Chodov. Cestou by bylo 
zavedení ostrahy v areálu ale věkově vhodnou osobou, která by šla cestou přirozené 
autority, kompetencí, respektu na základě třeba znalostí skateboardingu apod.
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Určitě je lepší prevence než řešení následků.

Matěj Štěpánek uvedl, že bude těžké zajistit, aby byla ostraha respektována a byl to 
skutečně schopný mentor.

Radek Lojda zhodnotil, že nejlepším by bylo skutečně mít vlastní ostrahu v areálu. 
Podívat se na pracovní úvazky stávajících zaměstnanců areálu atd. tyto případně 
upravit, to je také možná cesta.

Stanislav Šimek uvedl, že Skalka a Gutovka je dlouhodobý problém. Možná by situaci 
pomohlo vyřešit zřízení nějakých mobilních stanic MP v daných lokalitách v období od 
jaro do podzimu. Na 7domkách je služebna a situace v lokalitě je v této oblasti s 
mládeží dá se říci již bezproblémová.

Michal Řidl uvedl, že na Skalce je při zjištění přestupku konzumace alkoholu na místě 
uvedeném v příloze městské vyhlášky, se již nově přikračuje ze strany MP v zajištění 
alkoholu, což je jediný účinný způsob, kterého se tyto osoby „bojí". Vzhledem k tomu 
se přesouvají a konzumují alkohol někde jinde.

Martin Čásenský na Gutovce nelze přidat obytnou buňku, areál je chráněn autorským 
právem architekta. Jedině snad mimo areál na pozemek ve správě MČ.

Michal Řidl druhý problém je v tom, že MP již směřuje výkon služby do tohoto prostoru 
a okrskář zcela logicky bude chybět jinde. Okrsky jsou rozsáhlé a každý den se mají 
projít. Nutno poznamenat, že okrskáři chodí pouze v denní době v jednočlenné hlídce, 
kdy slouží v celém svém okrsku.

Současná opatření MP na problematická místa se dělají na určitou omezenou dobu 
několik dnů či týdnů v návaznosti na často omezené personální možnosti.

Mládež jak je zjišťováno požívá každodenně alkohol, OPL, KRATOM, nikotinové tablety 
atd.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

3. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.

Renáta Havlíková předložila Zprávu k bezpečnostní situaci na území Obvodního 
ředitelství policie Praha IV se zaměřením na teritorium Městské části Praha 10 (za 
období od 1.1. 2023 do 28. 2. 2023, bylo zasláno členům elektronicky). Dále upozornila 
na aplikaci „Mapa kriminality pro veřejnost a obce", www: kriminalita.policie.cz a 
přinesla ktomu prezentaci. V případě zájmu lze domluvit případně školení k této 
aplikaci. Novinkou je to, že je mapa daleko přesnější se zaměřením na konkrétní místa 
a to hlavně pro přihlášené osoby, například úředníky. Mapa má lepší znázorňovací 
potenciál. Dříve se této mapě nevěnovala taková pozornost. V současné době jsou dvě 
verze, jedna pro veřejnost a druhá pro služební a komunální, odbornou potřebu, tato 
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je detailnější. Do budoucna se počítá s tím, že se tam budou zadávat i přestupková data 
MP.

MČ bude určitě chtít možnost přihlášení pro svoji potřebu a domluvíme si termín.

4. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.

Michal Řidl předložil statistický přehled MP za únor 2023 (členům bylo zasláno 
elektronicky), lx zadržen řidič pod vlivem alkoholu, lx fyzické napadení před restaurací 
Půda, 4x fotbalové opatření, čeká nás rizikové utkání Slavie x Plzeň a v neděli 
Bohemians x Pardubice.
Na stadionu Slavie došlo k odinstalování předního plotu v sektoru hostů.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

5. Aktuální informace k činnosti HZS.
David Horáček, předložil statistiku za únor 2023 (rozeslání elektronicky). Ubylo celkově 
výjezdů. Musí pochválit PČR a MP, že znatelně ubylo požárů, zapálených kontejnerů na 
komunální odpad k čemuž docházelo dříve po zápasech často.

Průběžně HZS řešilo tzv. „zelenou vlnu" aby se dalo rychleji vyjet ze stanice. Na druhou 
stranu k Jižní spojce je to ještě v řešení. Dále také zmínil problematiku při výjezdu ze 
stanice přes chodník. Často chodci nedbají signálu, mají sluchátka atd.

Často se také vyjíždí k planému poplachu na vysokoškolské koleje VŠE (hlásiče kouře).

6. Návrhy PČR, HZS na dovybavení a odměny pro MP na rok 2023.

Od PČR již přišla prezentace, veškeré požadované dovybavení je určeno pro přímý 
výkon služby (bylo rozesláno elektronicky). Žádost byla již zaslána na STA.

MP také zaslala žádost na motivační odměny 2023 již na STA.

HZS by nejraději provedlo postupnou rekonstrukci sportoviště, které je součástí 
stanice. Zejména potřebují vybavení na hřiště, jako jsou branky, sítě. Dále také 
vybavení na venkovní workoutové hřiště. Dále bude záměr konzultován s OŽP, kde mají 
s tímto zkušenosti, stejné plochy zařizují v rámci MČ. Velitel stanice bude kontaktován 
dotčeným úředníkem.

Jaroslav Štěpánek uvedl, že na MČ je cca. 80 hřišť, jejichž stav je u některých také 
špatný. Osobně se v této problematice každodenně angažuje. Dělají se nové projekty 
na rekonstrukci. Osobně bude také kontaktovat vedoucího OŽP a požádá jej o 
součinnost.
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7. KRATOM (KRATOMAT) u Metra Strašnická, Praha 10.

Radek Lojda uvedl, jak všichni víme, účinky přírodní látky KRATOM jsou velice 
diskutabilní a v současné době probíhají v ČR jednání o zařazení této látky mezi OPL. 
V nedávné době došlo k umístění prodejního automatu tzv. KRATOMATU v blízkosti 
volnočasového areálu Gutova u stanice Metra Strašnická. Přesně v podchodu pod 
komunikací V Olšinách. Tento podchod spravuje Technická správa komunikací Praha, 
přičemž zde umístěná občerstvení provozuje soukromý subjekt na základě nájemního 
vztahu s TSK.

Na základě těchto zjištěných skutečností byla tato problematika obšírně diskutována a 
následně KB přijmula následující stanoviska.

Komise bezpečnostní RMČ Praha 10

I. DOPORUČUJE

Radě městské části Praha 10 zahájit okamžitě jednání se správcem podchodu (TSK Praha) ve 
věci odstranění automatu (KRATOMATU) z prostoru podchodu komunikace V Olšinách u 
stanice Metra Strašnická na Praze 10.

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 7 0 0 0

Komise bezpečnostní RMČ Praha 10

I. NESOUHLASÍ 

a považuje umístění automatu (KRATOMATU) na území Městské části Praha 10 za 
bezpečnostní a zdravotní riziko, jestliže je umístěn v blízkosti dětských hřišť, sportovišť a škol.

5



PlO-094976/2023

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 7 0 0 0

Stanoviska budou předloženy na nej bližším jednání RMČ Praha 10 k dalšímu opatření.

8. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.

Miloš Jurča informoval o opakující se stížnosti k provozu pivnice Panda, Vršovická 42, 
kde již cca od roku 2018 dochází k stížnostem na provoz a chování hostů před 
provozovnou. V minulosti tam bylo řešeno hlučné chladící zařízení, byla provedena 
výmalba fasády a předzahrádka byla sladěna do platných norem. V současné době je 
hlavní problém vtom, že otvírací doba je od 07.00 hodin což znamená, že se do 
provozovny a před ní schází osoby často závislé na alkoholu a od rána hlučí, kouří před 
chodem do domu. Děti nájemníků následně musí kolem těchto osob procházet při 
cestě do školy. V minulosti tam také došlo údajně i k několika verbálním útokům na 
rodiče. Dům je ve správě MČ a prostor je řádně pronajat právnické osobě na dobu 
neurčitou.

Michal Řidl požádal o přeposlání podání, zaúkoluje okrskáře, aby do provozovny zašli 
a na problematiku se zaměřili.

Radek Lojda poukázal na otvírací dobu, je to brzy od rána a to je problematické. Hned 
vedle je také lavička městského mobiliáře, na kterou si osoby sedají. Bude nutné 
jednání s nájemcem.

Miloš Jurča dále informoval o vniknutí osoby do přízemního bytu oknem na adrese 
Ruská 1314/196 (dům ve správě MČ). Přivolaná PČR následně k věci provedla šetření. 
Věc je dále v řešení OBN, oddělení bytů. Na bytu není zatím evidován žádný dluh. 
Oznamovatel se obává, aby se zbytu nestal problematický byt s velkou fluktuací 
návštěvníků. Podnět bude dále sledován a řešen s oprávněným nájemcem.

Miloš Jurča informoval o provedení úklidu u garáží Novobohdalecká ke kterému došlo 
dne 28. 2. 2023 jak na pozemcích DP hl. m. Prahy tak i MČ Praha 10.

9. Diskuze, různě, návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům a plánu činnosti 
KB.
Jaroslav Štěpánek poděkoval MP za důsledné zmapování a následné pokutování 
přestupkového parkování, projíždění jednosměrných ulic atd. v oblasti Zahradního 
Města. Po několika letech je z vypracované tabulky vidět, že jsou kritické tři ulice. 
Strážníci se tomu opravdu věnují. Je jasné, že nelze všechno obsáhnout ale i tak bylo 
odvedeno velké úsilí a věří, že bude v této činnosti MP nadále pokračováno.

6



PlO-094976/2023

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

Jednání bylo ukončeno v 19.00 hodin.

Součástí zápisu je: Presenční listina KB č. 2
Usnesení č. KB/3/1/2023
Usnesení č. KB/3/2/2023

Tajemník KB RMČ Praha 10

Bc. Miloš Jurča 
datum vyhotovení zápisu 
8. března 2023

Předseda KB RMČ Praha 10

Robert Zrzavecký
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STANOVISKO KOMISE BEZPEČNOSTNÍ 
č. KB/3/1/2023 

ze dne 8. 3. 2023
k umístění automatu na Kratom na MČ Praha 10

Komise bezpečnostní RMČ Praha 10

I. DOPORUČUJE

Radě městské části Praha 10 zahájit okamžitě jednání se správcem podchodu (TSK Praha) ve 
věci odstranění automatu (KRATOMATU) z prostoru podchodu komunikace V Olšinách u 
stanice Metra Strašnická na Praze 10.

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 7 0 0 0

Předseda KB RMČ Praha 10 
Robert Zrzavecký

QF 42-02-07/03
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STANOVISKO KOMISE BEZPEČNOSTNÍ 
č. KB/3/2/2023 

ze dne 8. 3. 2023
k umístění automatu na Kratom na MČ Praha 10

Komise bezpečnostní RMČ Praha 10

I. NESOUHLASÍ

a považuje umístění automatu (KRATOMATU) na území Městské části Praha 10 za 
bezpečnostní a zdravotní riziko, jestliže je umístěn v blízkosti dětských hřišť, sportovišť a škol.

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 7 0 0 0

Předseda KB RMČ Praha 10 
Robert Zrzavecký

QF 42-02-07/03


